
Uchwała nr 10/19/20 

Rady Pedagogicznej 

Szkoły Podstawowej nr 6 im. Józefa Kreta w Ustroniu 

z dnia 31 stycznia 2020 roku 

 

w sprawie przyjęcia apelu do Władz Samorządowych Miasta Ustroń. 

 

Na podstawie § 3 ust. 9 regulaminu Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej nr 6 

im. Józefa Kreta w Ustroniu oraz art. 80 ust. 2 w związku z art. 82 ust. 2 ustawy z dnia 14 

grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. z 2019 r., poz. 1148 z późn. zm.). 

 

Rada Pedagogiczna Szkoły Podstawowej nr 6 im. Józefa Kreta w Ustroniu uchwala,  

co następuje: 

 

§ 1. 

Przyjmuje się apel do Władz Samorządowych Miasta Ustroń, którego treść stanowi 

załącznik do uchwały. 

 

§ 2. 

Zobowiązuje się Dyrektora Szkoły do przekazania treści apelu Burmistrzowi Miasta 

Ustroń, Przewodniczącemu Rady Miasta Ustroń oraz Radnym Rady Miasta Ustroń. 

  

§ 3. 

Zobowiązuje się Dyrektora Szkoły do umieszczenia treści apelu na stronie 

internetowej Szkoły. 

 

§ 4. 

Uchwała podlega ogłoszeniu w „Księdze uchwał” oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

§ 5. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podpisania. 

 

  

 Przewodniczący Rady Pedagogicznej 

 

Wynik głosowania: 

za:  

przeciw: 

wstrzymało się: 



Załącznik nr 1 

do uchwały nr 9/19/20 Rady Pedagogicznej  

z dnia 31 stycznia 2020 roku 

w sprawie przyjęcia apelu  

do Władz Samorządowych Miasta Ustroń 
 

 

A P E L 

Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej nr 6 im. Józefa Kreta w Ustroniu 

do Władz Samorządowych Miasta Ustroń 

w związku z  

wynikami audytu jednostek oświatowych prowadzonych przez Miasto Ustroń 

 

 

Szanowny Panie Burmistrzu! 

Szanowny Panie Przewodniczący Rady Miasta! 

Szanowni Państwo Radni! 

Niniejszym zwracamy się do Państwa z apelem o rozważne i dogłębne przemyślenie 

podejmowanych decyzji, w związku z wynikami przeprowadzonego w ostatnich miesiącach 

audytu ustrońskich placówek oświatowych. 

Z niepokojem czytamy propozycje, które mają na celu poprawę stanu finansów 

Miasta Ustroń, a które mogą dotyczyć naszej Szkoły, a przede wszystkich uczniów – 

mieszkańców Ustronia i okolic. 

Analizując raport z audytu można stwierdzić, że koszt utrzymania ucznia w naszej 

Szkole jest jednym z najniższych w Ustroniu („tańszy” uczeń jest tylko w Klimatycznej 

Szkole Podstawowej nr 2).  

Niepokoi nas to, iż próbuje się ograniczyć dostęp do naszej Szkoły dzieciom, które 

nie mieszkają w obwodzie naszej Szkoły. Zgadzamy się z faktem, że Miasto Ustroń musi 

„dopłacać” do mieszkańców okolicznych gmin. Ale czy na pewno pieniądze mają być 

ważniejsze niż dzieci? Czy w czasach, gdy Polska jest członkiem Unii Europejskiej i znajduje 

się w strefie Schengen, stawianie „niewidocznego” muru granicznego z sąsiadującym 

Skoczowem jest właściwe? Rozumiemy trudną sytuację finansową naszej gminy, ale nie 

możemy zgodzić się z tym, aby dzieci mieszkające kilkadziesiąt czy kilkaset metrów od 

naszej Szkoły nie mogły do niej uczęszczać, a musiałby być w szkole oddalonej ponad 4 

kilometry, tylko dlatego, że nie mieszkają w Ustroniu. 

Całkowicie nie zgadzamy się również z propozycją „przeniesienia” kształcenia 

integracyjnego do innej szkoły. Pragniemy podkreślić, że gdy nasza Szkoła rozpoczęła 

działania mające na celu otwieranie klas integracyjnych, żadna inna szkoła nie była tym 

tematem zainteresowana. Pierwsza klasa integracyjna w naszej Szkole została otwarta w 2008 

roku, a więc mamy już niemałe doświadczenie z profesjonalnym kształceniem dzieci 

niepełnosprawnych i odpowiedzialną opieką. W 2015 roku Dyrektor Szkoły wystąpił z 

wnioskiem do Burmistrza Miasta Ustroń oraz do Komisji Oświaty, Rodziny i Polityki 



Społecznej Rady Miasta Ustroń o umożliwienie i wsparcie dalszego rozwoju placówki w 

kierunku kształcenia stricte integracyjnego. Wtedy Radni Rady Miasta Ustroń przyjęli w tej 

sprawie pozytywną opinię (opinia nr 24/2015 Komisji Oświaty, Rodziny i Polityki Społecznej 

z dnia 01.12.2015), a Burmistrz Miasta Ustroń wyraził zgodę na zintensyfikowanie działań 

mających na celu jak najlepsze przygotowanie kadry pedagogicznej oraz warunków 

lokalowych pod kątem kształcenia integracyjnego. Od tego czasu nauczyciele naszej szkoły 

skończyli wiele studiów podyplomowych (w większości finansowanych ze środków Miasta) 

oraz różnego rodzaju kursów doskonalących. Ze „zwykłych” nauczycieli stali się fachowcami 

w dziedzinach związanych ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi uczniów 

niepełnosprawnych. Powstało również kilka specjalistycznych i profesjonalnie wyposażonych 

gabinetów, w których prowadzona jest terapia dostosowana do potrzeb uczniów 

niepełnosprawnych. Dlatego niepokoi nas pomysł zaprzepaszczenia wieloletniego dorobku 

oraz ogromnych pieniędzy zainwestowanych w naszą placówkę. 

Ale kadra pedagogiczna i wyposażenie to nie wszystko, co jest argumentem za 

dalszą integracją w „szóstce”. Najważniejsze to sprzyjające dzieciom niepełnosprawnym 

warunki w szkole, spośród których wymienić należy:  

- mniejsze natężenie hałasu, 

- możliwość eliminacji dźwięków (w naszej szkole nie ma dzwonków), 

- możliwość korzystania ze stołówki w najbardziej dogodnym czasie, 

- większe zaufanie względem nauczycieli (uczeń ma szansę poznać wszystkich), 

- w małej szkole pracuje mniej nauczycieli, dlatego jest mniejsze 

prawdopodobieństwo zastępstwa z nieznanym nauczycielem, 

- mniejsza powierzchnia szkoły eliminuje poczucie lęku przed nieznanym, uczeń 

niepełnosprawny ma szansę oswoić się z każdym miejscem w placówce, 

- mniej nieznajomych twarzy na korytarzach.  

Wymienione aspekty nie tylko ułatwiają funkcjonowanie dzieci niepełnosprawnych 

w środowisku szkolnym, lecz (dotyczy to w szczególności dzieci z zaburzeniami ze spektrum 

autyzmu) są niezbędne dla poprawy ich rozwoju. 

Argumenty przemawiające za kształceniem integracyjnym w naszej szkole 

moglibyśmy mnożyć. Jednak naszym głównym celem jest zwrócenie Państwu uwagi tylko na 

te najważniejsze, podparte wieloletnim doświadczeniem. 

Jeszcze raz zwracamy się z ogromną prośbą o rozważne podejmowanie 

jakichkolwiek decyzji, które nie może być argumentowane tylko potrzebą oszczędzania. 

Zwróćcie Państwo uwagę na inne aspekty podejmowanych decyzji.  

Szanowny Panie Przewodniczący Rady Miasta! 

Prosimy o przedstawienie treści naszego apelu wszystkim Radnym oraz 

mieszkańcom Ustronia, w czasie najbliższej sesji Rady Miasta. 

W imieniu Rady Pedagogicznej 

Przewodniczący Rady Pedagogicznej 


